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I 2019/ 2020 testet Dag Bjerkestrand (skogbrukssjef og viltforvalter i Averßy 

Kommune), og Per Kvalvik (dronepilot i Snßhetta data), drone m/varmesßkende 

kamera som metode til ¬ finne r¬dyrkalver p¬ innmark fßr fßrstesl¬tten.  

Tidligere hadde ulike konvensjonelle metoder vÞrt utprßvd, men med heller 

d¬rlig resultat. Metoden drone med varmesßkende kamera viste seg derimot ¬ 

vÞre b¬de effektiv og velfungerende, og i senere ¬r er det flere som har tatt i 

bruk metoden til form¬let. 

Med bakgrunn i de positive resultatene fra prosjektet til Bjerkestrand og Kvalvik, 

samt andre som har prßvd ut metoden, ßnsket Norges Jeger- og Fiskerforbund 

Mßre og Romsdal ç¬ gi gressprodusentene i Averßy og Hustadvika Kommune, 

gratis tilbud om bruk av drone med varmesßkende kamera for ¬ finne 

r¬dyrkalver p¬ innmarkene fßr fßrstesl¬ttenè 

Hovedm¬let med prosjektet var ¬ redde s¬ mange r¬dyrkalver som mulig, ¬ 

gjßre metoden mer kjent blant gressprodusentene, i h¬p om at de selv vil kjßpe 

inn droner og ta i bruk metoden, samt se hvor stor interesse gressprodusentene 

hadde til ¬ benytte seg av tilbudet.  

Tross stor utvikling innen droneteknologi siste ¬rene, er droner med IR-kamera 

fortsatt forholdsvis dyre, s¬ vi h¬pet at terskelen for ¬ benytte seg av tilbudet 

ville vÞre lav. 

I lßpet av de 8-9 intense dagene fßrstesl¬tten i 2023 varte, reddet vi hele 61 

r¬dyrkalver fra ¬ bli lemlestet og drept av sl¬maskineneҽҾҿӀ  

Tusen takk til alle bidragsgivere og frivillige som har hjulpet oss ¬ realisere 

prosjektet! 

Findbambi - god dyrevelferd og bÞrekraftig ressursforvaltning! 

 

 

 

 

 CǳƴƴŜǘ ǊňŘȅǊƪŀƭǾ ƛ ƎǊŜǎǎŜǘ 
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мΦ .ŀƪƎǊǳƴƴ ƻƎ ƛƴŦƻǊƳŀǎƧƻƴ ƻƳ ǇǊƻǎƧŜƪǘŜǘ 

мΦм .ŀƪƎǊǳƴƴ 
Hvert ¬r blir over 10.000 r¬dyrkalver drept eller lemlestet av sl¬maskiner ved 

hßsting av gress ved fßrstesl¬tten. Dette er sÞrdeles triste tall, b¬de med 

tanke p¬ dyrevelferd, lidelser for r¬dyrkjeene, en god og bÞrekraftig 

ressursforvaltning, samt landbrukets anseelse og omdßmme. 

мΦн tǊƻōƭŜƳǎǝƭƭƛƴƎ 
Ifßlge nettstedet çHjortevilt.noè, som driftes av NINA (Norsk Institutt For 

Naturforskning), er det bare reven som dreper flere r¬dyrklaver enn 

landbruksmaskiner: Landbruksmaskiner: En sentral dßds¬rsak for r¬dyrkje - 

Hjorteviltportalen.  

R¬dyrgeita gjemmer ungene sine mens hun beiter, og kommer bare tilbake i 

korte perioder for ¬ amme. Det hßye gresset p¬ ¬krene er et perfekt 

gjemmested av kalvene. Kalvene er spesielt s¬rbare de fßrste par leveukene, 

og flykter ikke uansett hvor nÞrt reven eller traktoren kommer. I stedet 

trykker de seg mot bakken i redsel, og er nesten umulig ¬ f¬ ßye p¬ av 

bßndene. Det er helt klart en forferdelig opplevelse ¬ f¬ kalvene inn i 

f¹rhßsteren 

R¬dyrkadaver i f¹ret er videre en risikofaktor, da det kan gi bakterievekst som 
forgifter f¹ret, som igjen kan p¬fßre buskapen sykdommer, og i verste fall dßd. 

R¬dyrkalvene er nesten luktfrie og vanskelig ¬ sßke opp med hund, mens bruk 
av drone med varmesßkende kamera har vist seg ¬ vÞre b¬de en 
tidsbesparende og effektiv metode ¬ lokalisere r¬dyrkalver p¬. 

 
Droneteknologien har utviklet seg raskt de siste ¬rene, men droner med 

varmesßkende kamera, er enn¬ et forholdsvis dyrt produkt, s¬ det er mange 
bßnder som ikke prioriterer ¬ kjßpe inn denne type verktßy, selv om vi vet at 
metoden for ¬ finne r¬dyrkalver virker. NJFF M og R ßnsket derfor ¬ tilby 

gressprodusentene et gratis tilbud om sßk med drone etter r¬dyrkalver. 
 

https://www.hjortevilt.no/forhostende-drapsmaskin/
https://www.hjortevilt.no/forhostende-drapsmaskin/
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         aŜŘƘƧŜƭǇŜǊŜ ƻƎ Ŝƴ ƭƻƪŀƭƛǎŜǊǘ ǊňŘȅǊƪŀƭǾ ǎŜǧ ƻǾŜƴŦǊŀ ƳŜŘ Lw ƪŀƳŜǊŀ ƳƻŘǳǎ όǿƘƛǘŜ ƘƻǘύΦ CƻǘƻΥ aƻƴƛŎŀ aŀƭƳŜŘŀƭ 

мΦо ¢ƛŘƭƛƎŜǊŜ ǳǘǇǊǄǾŘŜ ƳŜǘƻŘŜǊ 
Som nevnt, har det tidligere vÞrt prßvd ut diverse andre metoder for ¬ redde 

r¬dyrkalver. Her kan nevnes sekker med forskjellige lukter, sl¬maskiner med 

bom og kjettinger, ulike skremmemetoder med sekker som blafrer i vinden 

osv. Det er likevel ingen av de konvensjonelle metodene som har vist seg ¬ 

vÞre i nÞrheten like effektive som metoden med drone og varmesßkende 

kamera. 

 

мΦп 9ũŜƪǘƳňƭ 
I lßpet av de 2 ¬rene (2023-2024) prosjektet p¬g¬r, skal vi f¬ m¬lbare tall p¬ 
hvor mange r¬dyrkalver vi kan redde ved ¬ bruke drone med varmesßkende 
kamera som metode til dette form¬let, gjßre metoden mer kjent blant 

bßndene/ gressprodusentene, samt kartlegge villigheten blant 

gressprodusentene til ¬ benytte seg av tilbudet. 

I  tillegg  vil ville vi;  

¶ Bedre dyrevelferden  og sikre en bærekraftig forvaltning av våre 

viltressurser  

¶ Bedre f ôkvaliteten på gresset til bøndene  
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¶ Bidra til eventuell fre mtidig forskning  og utvikling, basert på erfaringer fra 

prosjektet , og om  mulig , finne nye og andre metoder som er mer effektive 

og ressursbesparende , og/eller forbedre eksisterende metode  

мΦр wŜǎǳƭǘŀǘƳňƭ 
Å redde så mange rådyrkalver som mulig i perioden prosjektet pågår. Antall 

rådyrkalver reddet, vil avhenge av antall droner som flyr, antall 
gressprodusenter  som melder sin interesse for å delta i prosjektet, samt  antall 

innmarker som sjekkes.  

Gjennom prosjekt et skal vi lage  en sjekkpunktliste for dronepilotene som 

veilede r pilotene  punkt for punkt, hv ilke forberedelser man må gjøre før søk, 
under søk, samt etterarbeid.  Sjekkli ste vedlagt som vedlegg 1 i rapporten. Vi 
skal også utarbeide  en registrering -  og kartløsning for gressprodusentene, der 

bøndene registre rer  seg, tegne r inn teige r/innmarker , meld er  fra om slått  osv.  

Måleindikatorer :  

¶ Sjekkpunktliste utarbeides  

¶ Dronepiloter sertifiseres  

¶ Registrering -  og kartløsning utarbeides  

¶ Kompetanse -  og utstyrsbehov kartlegges  

¶ Statistikk og rapport på antall rådyrkje reddet  

мΦс IǾƻǊ ǎƪŀƭ ǇǊƻǎƧŜƪǘŜǘ ƎƧŜƴƴƻƳŦǄǊŜǎ 
Averßy- og Hustadvika kommune er plukket ut som testkommuner. Valg av 

kommuner er basert p¬ at begge kommunene er store jordbrukskommuner 

med hßy bestand av r¬dyr, noe som vil gi prosjektet gode muligheter for 

realistiske og reelle m¬ltall ved gjennomfßring. 

Selv om prosjektet utfßres i çkunè to testkommuner, vil resultatene og 

erfaringene fra prosjektet kunne overfßres og brukes i andre kommuner som 

har utfordringer med r¬dyr som blir lemlestet og drept i sl¬maskiner.  

 



р 
 

 

мΦт tǊƻǎƧŜƪǘƻǊƎŀƴƛǎŜǊƛƴƎ ƻƎ ŦƻǊŀƴƪǊƛƴƎ 
Prosjektleder er NJFF M og R. Vi samarbeid med Bondelaget i M og R, som vil 

vÞre kontaktpunkt ut mot gressprodusentene, der Bondelaget sender ut 

tilbudet og informerer bßndene om mulighetene til ¬ f¬ sßkt igjennom 

innmarkene med drone fßr de skal sl¬ gresset. Gressprodusentene melder s¬ 

inn behov for hjelp gjennom det elektroniske registreringssystemet, tegner 

inn de teigene som de mener er aktuell ¬ sßke igjennom, samt melder inn 

sl¬tt n¬r den tid kommer. Dette fßrer til çutrykking av dronepilotè med 

medhjelpere, der dronepiloten sßker med drone, og medhjelper bÞrer ut 

r¬dyrkjeene etter lokalisering. Dronen vil gi oss god dokumentasjon i form av 

bilde- og videomateriale, samt teknisk informasjon om alle flightene. 

Det er de lokale Jeger- og Fiskerforeninger som skal hjelpe oss med 

rekruttering av frivillige dronepiloter og medhjelpere, der rekruttering 

hovedsakelig foreg¬r i sosiale medier og gjennom bekjente. Videre benytter vi 

oss av dronepilot, Per Kvalvik, som er innleid konsulent ift. droner og digitale 

verktßy i prosjektet. Selskapet Bio Drone AS st¬r for kursing av dronepiloter 

og teknisk support av dronene. Sistnevnte 2 har gitt oss uvurderlig bistand 

med droner og teknisk support til alle dßgnets tider underveis i prosjektet. 

Vi tok kontakt med M og R Fylkeskommune ift. ¬ kunne benytte 

fylkeskommunen sin kartlßsning i prosjektet. Fylkeskommunen v/Even 

TranmÞl, GIS-r¬dgiver i Stab for strategi og styring ï seksjon for plan, har 

bist¬tt oss med fantastisk god hjelp. Statsforvalter er ogs¬ informert om 

prosjektet og var med p¬ forberedende infomßte, da vi mener det er viktig 

med god forankring av prosjektet. 

CǊŀ ǾŜƴǎǘǊŜΥ aƻƴƛŎŀ aŀƭƳŜŘŀƭ όbWCC a ƻƎ wύΣ 5ǊƻƴŜƪƻƴǎǳƭŜƴǘ tŜǊ YǾŀƭǾƛƪ ƻƎ !ǘƭŜ 
CǊŀƴǘȊŜƴ ό.ƻƴŘŜƭŀƎŜǘ ƛ a ƻƎ wύ ζCƻǘƻ .ƧǄǊƴ {ǘŜƛƴŀǊ {ƪŀǊōǄΣ b[w bƻǊŘǾŜǎǘη 
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Frivillige vil st¬ for hovedtyngden av arbeidet med selve gjennomfßring av 

prosjektet ute hos gressprodusentene, dvs. ¬ sßke etter r¬dyrkalver og bÞre 

de ut av innmarkene ¬ legge de p¬ et sikkert sted der geita kan hente/finne 

de igjen. 

Samarbeidspartnere :  

¶ Bondelaget i Møre og Romsdal  

¶ M og R Fylkeskommune  

¶ Dron ekonsulent, Per Kvalvik  

¶ Bio Drone AS  v/J ørn Howli  

¶ Fræna Jeger -  og Fiskerforening  

¶ Eide Jeger -  og Fiskerforening  

¶ Averøy Jeger -  og Fiskerforening  

¶ Testb onde Morten Toreli  

¶ Privat næringsliv, samt Hustadvika -  og Averøy Kommune  

мΦу aŀǊƪŜŘǎŦǄǊƛƴƎ 
Ift. markedsfßring av prosjektet, hadde vi ikke budsjettert midler ¬ bruke p¬ 

dette, s¬ planen var i all hovedsak ¬ bruke sosiale medier, medlemsregister, og 

andre mediekanaler som lokal-tv, lokalaviser, medlemsblad og fagtidsskrifter. I 

lßpet av 2023 lyktes vi ¬ f¬ medieomtaler i medlemsbladet til Landbruk 

Nordvest,  çRingrevenè, NRK distriktsnyheter, Romsdals Budstikke, Aura Avis 

og Tidens Krav. I tillegg brukte vi sosiale medier og egen hjemmeside 

çFindbambi.noè. Bondelaget i M og R sendte ut informasjon til sine 

medlemmer. 

мΦф ¢ƛŘǎπκƳƛƭŜǇŋƭǎǇƭŀƴ 
Forberedelser til mulig prosjektoppstart, ble p¬begynt hßsten 2022, med flere 

innledende mßter med aktuelle samarbeidspartnere, samt planlegging rundt 

hvordan prosjektet skulle organiseres.  

1.januar 2023 startet selve planlegging av gjennomfßring av prosjektet opp. 

Prosjektet skal g¬ over to ¬r, og sluttdato er 31.12.2024. Fßlgende 

milepÞlsplan dannet grunnlaget for tidsrammene, men vi sprakk p¬ nesten 

alle punkter, stort sett grunnet finansieringsbehov og sene svar p¬ sßknader 

om midler og tilskudd   

 

MilepÞlsplan 2023: 

¶ Jan/snarlig:  Innkjøp av 1 testdrone med utstyr  

¶ Jan/snarlig :  Innkjøp av Pix4D -abonnement for utprøving av produksjon av 

«letekart»  
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¶ Jan-mar s:  Test av drone, praktisk test og test av programvare  

¶ Jan-mar s:  Klargjøre kartløsning for bruk for bonde og pilot  

¶ Mar -april:  Innkjøp av resterende droner med utstyr  

¶ Mar -apr il:  Kursing av piloter, flyging og bruk av systemet  

¶ Februar:  Invitere bonde til å bli med på løsningen  

¶ Mar s:   Bonde tegner inn områder /teiger i kartløsnintg  

¶ Apr il:   Pilot programmerer områder i DroneLink  

¶ Mai  Pilot utfører testflyging  

¶ Juni:   Bonde informerer om slåttetid  

 -  Pilot og hjelper bekrefter oppdrag  

-  Pilot og hjelper utfører søk og redning av rådyrkalver  

-  Pilot rapporterer til bonde  

¶ Juli:   Evaluering, oppsummering og rapportering  

¶ Sep-Des.:  Videreutvikling og forberedelser til 2024  

¶ Jan 2024:  Prosjektrapport skrives  

нΦ CƛƴŀƴǎƛŜǊƛƴƎ ƻƎ ǝƭǎƪǳŘŘ 
NJFF Mßre og Romsdal sßkte utallige aktßrer om tilskudd til prosjektet. Deriblant 

Fylkeskommunen sitt regionale viltfond, regionale tilretteleggingstiltak i 

landbruket, Gjensidige`s BÞrekraftfond, GassROR IKT, viltfond midler fra 

Hustadvika Kommune, samt lokalt nÞringsliv i de to kommunene prosjektet skal 

gjennomfßres. Gjennom Romsdalsbanken sin çLokalverdiè ordning, fikk ogs¬ 

innbyggerne i kommunene muligheten til ¬ bidra med penger til prosjektet. For 

hver krone çOla og Kariè bidro med, ga Romsdalsbanken samme belßp. 

Den fßrste vi fikk innvilget tilskudd fra, var p¬ kr. 40.000 fra Gjensidige sitt 

BÞrekraftfond. Deretter ble tilskudd p¬ kr. 271.000 gjennom fylkeskommunale 

tilretteleggingstiltak i landbruket innvilget 31.1.23. Sistnevnte fordelt over 2 ¬r, 

der halvparten betales ut fßrste ¬r, og resten n¬r prosjektet er fullfßrt. Vi hadde 

p¬ dette tidspunktet altfor lite midler til ¬ kunne sette i gang prosjektet, s¬ 

avventet en stund i p¬vente av flere tilskudd fßr vi bestilte den fßrste 

dronen/testdrone. Vi kunne likevel ikke vente for lenge, s¬ valgte i mars-23 ¬ 

kjßpe inn 1 stk. testdrone for i det hele tatt kunne sette i gang prosjektet. Back 

up plan i tilfelle mindre tilskudd enn forventet, var ¬ skalere ned prosjektet ved ¬ 

kjßpe inn og bruke fÞrre droner, selv om dette ikke var ßnskelig. I grevens tid 

lyktes vi ¬ f¬ tilsagn p¬ nok midler til at vi kunne kjßpe inn resterende droner i 

mai-23, og kunne sette i gang prosjektet ift. opprinnelig plan. 

Senere fikk vi ogs¬ tilskudd og midler fra bl.a. Fylkeskommunalt viltfond, 

viltfondet i Hustadvika Kommmune, GassROR IKT, Hustadvika NÞringsfond og 
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Romsdalsbanken, som er de stßrste tilskuddsgiverne. Uten disse hadde ikke 

prosjektet vÞrt mulig ¬ f¬ gjennomfßrt, og vi ßnsker ¬ rette en stor takk til alle 

som har bidratt med midler slik at vi har f¬tt realisert prosjektet! 

 

оΦ DƧŜƴƴƻƳŦǄǊƛƴƎ ŀǾ ǇǊƻǎƧŜƪǘŜǘ 
Fßrste prosjekt¬r ble gjennomfßrt som planlagt, men grunnet lange 

behandlingstider p¬ v¬re tilskuddssßknader, og behov for forutsigbarhet ift. 

finansiering av prosjektet, kom vi mye senere i gang en ßnsket.  

De 3 siste dronene ble ikke innkjßpt fßr i mai, og ankom samme dag som 

sertifiseringskurset for dronepilotene startet. Det ble derfor dronepilotene som 

m¬tte teste de 3 siste dronene under sin praktiske del av kurset. 

Vi greide ikke ¬ rekruttere 8 frivillige dronepiloter, s¬ prosjektleder m¬tte stille 

sine 2 ansatte disponibel, herunder Daglig leder og Friluftveileder i NJFF M og R. 

Totalt var vi 7 dronepiloter, 5 frivillige og 2 fra prosjektleder/NJFF M og R. M¬let 

v¬rt var ¬ ha 2 dronepiloter per drone, til sammen 8 dronepiloter. Ble grunnet 

dette ekstra mye jobb p¬ daglig leder i NJFF M og R, som i tillegg til ¬ vÞre 

prosjektleder og koordinator, ogs¬ m¬tte vÞre dronepilot. Tross mye jobb, en 

utrolig lÞrerik, givende og interessant erfaring. Vi ser det ogs¬ som en fordel at 

prosjektleder og eier av dronene, kan og h¬ndtere dronene med tanke p¬ 

fremtidig bruk etter at prosjektet er ferdig. 

Det elektroniske kart- og registreringssystemet var heller ikke ferdig fßr i starten 

av juni, og vi rakk akkurat ¬ f¬ prßvd det ut med en bonde fßr sl¬tten startet. 

Heldigvis for oss, hadde vi en lang og kald v¬r, slik at gresset vokste sent, og 

sl¬tten kom mye senere i gang enn normalt. Det ble desto mer hektisk i perioden 

fßrstesl¬tten varte, da alle bßndene skulle sl¬ nesten samtidig innenfor en kort 

tidsperiode, 1 ï 2 uker. 
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5ǊƻƴŜōƛƭŘŜ ŀǾ ŘǊƻƴŜǇƛƭƻǘŜƴŜ Ǉň ƪǳǊǎ 5ǊƻƴŜŦƻǘƻΥ tŜǊ YǾŀƭǾƛƪ 

пΦ wŜǎǳƭǘŀǘŜǊ ƻƎ ŜǊŦŀǊƛƴƎŜǊ 

пΦм ±ƛŘŜǊŜŦǄǊƛƴƎ ŀǾ ǳǘǇǊǄǾŘ ƳŜǘƻŘŜ 
V¬rt prosjekt er en viderefßring av den allerede utprßvde metoden fra 

2019/2020 med ¬ finne r¬dyrkalver ved hjelp av drone og varmesßkende 

kamera. Det nye er at gressprodusentene n¬ fikk et gratistilbud om ¬ benytte 

seg av metoden fra frivillige bidragsytere. Prosjektet har i hovedsak g¬tt ut p¬ 

¬ skaffe 4 droner, kurse 7 dronepiloter (ßnsket er 2 piloter p¬ hver drone), 

etablere kart- og registreringslßsninger, rekruttere frivillige, samt ¬ utfßre 

sßkene, i tillegg til evaluering, etterarbeid og rapportskriving. 

пΦн !ǳǘƻƴƻƳ ƅȅƎƛƴƎ 
Dronene ble for det meste flßyet autonomt, der dronepilotene i forkant av 

sßkene hadde programmert inn flyge planer for teigene som skulle 

gjennomsßkes for r¬dyr. ¡ lage flyge planer p¬ forh¬nd, gjßr at sßkene tar 

kortere tid, samt at man ßker batterikapasiteten til dronene. Autonom flyging 

er i tillegg mer effektivt, da man har stßrre sikkerhet for at alt areal blir flßyet 

over /sßkt gjennom. Dette sikres gjennom prosentvis overlapp av flyge 

lengdene, samt regulering av hßyde. Forh¬ndsprogrammering er videre viktig 

ift. utfordringer som kraftlinjer, hßydeforskjeller i terrenget og kantvegetasjon 

som hßye trÞr/busker. 

Grunnet at kart- og registreringssystemet var sent ferdig, kom vi ogs¬ sent i 

gang med ¬ sende ut informasjon til gressprodusentene om tilbudet v¬rt, slik 

at registreringer av grunneiere, inntegning av teiger og melding om sl¬tt, ble 

gjort for tett innp¬ sßk. Dette medfßrte flere ganger at vi ikke rakk ¬ lage 

flyge planer p¬ forh¬nd, og m¬tte derfor flyge manuelt. 

пΦо ±ŋǊŦƻǊƘƻƭŘ 
Grunnet kald v¬r/forsommer, startet sl¬tten senere enn normalt, og n¬r vÞret 

fßrst slo til, var det forholdsvis varmt de fleste dagene vi sßkte etter 
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r¬dyrkalver. Temperaturene steg raskt p¬ morgenen, noe som tilsa at vi m¬tte 

starte sßkene i 04-05 tiden for ¬ greie og skille r¬dyrkalvene fra andre 

oppvarmede objekter p¬ bakken/i gresset. I kjßligere og overskyet vÞr, var vi 

derimot ikke s¬ avhengige av ¬ starte sßkene fullt s¬ tidlig p¬ morgenen, dette 

ga oss ogs¬ muligheter til sßke flere timer i dßgnet. Vi kunne derimot ikke 

flyge dronene i sterk vind eller n¬r det regnet, uten at dette ga oss stßrre 

utfordringer i 2023.   

пΦп CƭȅƎƛƴƎ ŜǊ ŦŜǊǎƪǾŀǊŜ 
Vi visste fra prosjektet i 2019/2020 at flyving med drone for ¬ finne 

r¬dyrkalver, er çferskvareè. Vi fikk raskt erfare at det ikke kunne g¬ for lang 

tid mellom sßk og sl¬tt, for da rekker geita ¬ legge kalvene ut i gresset igjen 

fßr sl¬maskinen kommer. Ved ett tilfelle gikk det 10 timer mellom fßrste sßk 

og funn av 2 kalver, og til neste sßk i samme innmark, fordi bonden ringte om 

kvelden og fortalte at han ikke hadde sl¬tt enn¬. Vi dro derfor ut og sßkte p¬ 

nytt fßr han skulle til ¬ sl¬. Vi fant da de samme to kalvene, som vi hadde 

b¬ret ut av marka samme morgen, og fikk reddet de fra sl¬maskinen. Dette 

viser at gressprodusenten ikke bare m¬ melde inn dato for sl¬tt, men ogs¬ 

oppgi sl¬ttetidspunkt s¬ nßye om mulig. 

 

      ¢ǾƛƭƭƛƴƎ ƪŀƭǾŜǊ ǊŜŘŘŜǘ н ƎŀƴƎŜǊ Ǉň ǎŀƳƳŜ ŘŀƎΦ CƻǘƻΥ aƻƴƛŎŀ aŀƭƳŜŘŀƭ 

 

пΦр tƭŀƴƭŜƎƎƛƴƎ ƻƎ ŦƻǊōŜǊŜŘŜƭǎŜǊ 
Prosjektet krevde mye mer administrasjon enn hva vi hadde sett for oss. Her 

kan nevnes forberedende/innledende mßter, planlegging, kursing av 



мм 
 

dronepiloter, markedsfßring, sßknader om midler og tilskudd, gjennomfßring 

og koordinering av sßk, samt etterarbeid og rapporteringer osv. 

Som nevnt, foreg¬r sl¬tten i et begrenset tidsrom som ofte varer kun i 1-2 

uker. Det er en intens periode som ogs¬ kan p¬virkes av vÞrforhold, som igjen 

kan gi stor uforutsigbarhet ift. detaljplanlegging, slik at alle forberedelser som 

kan gjßres i god tid p¬ forh¬nd, er ekstremt viktig.  

Det optimale er at flygeplaner over teigene gressprodusentene ßnsker vi skal 

sßke i, er laget i god tid p¬ forh¬nd, slik at i det gressprodusenten melder fra 

om sl¬tt, er vi klar til ¬ rykke ut uten flere forberedelser enn normale 

sjekkprosedyrer i forkant av flygingen.  

I og med at vi i 2023 var çp¬ hÞlaè med b¬de finansiering, kart- og reg. 

system, samt tidsrom fra ferdigstillelse til igangsetting av prosjektet, fikk vi 

ikke tid til ¬ lage flyge planer p¬ forh¬nd som ßnsket. Programmering av flyge 

planer var derfor en jobb som m¬tte gjßres kvelden i forveien av sßk, noen 

ganger samme dag, og flere ganger m¬tte vi flyge manuelt fordi vi ikke rakk ¬ 

lage flyge planer. 

Dette har vi muligheter til ¬ forbedre i 2024, der gressprodusentene kan tegne 

inn teigene sine i god tid, gjerne i vinterhalv¬ret, slik at dronepilotene eller 

annen person har godt tid p¬ ¬ lage flyge planer for ¬ vÞre best mulig 

forberedt den dagen gresset skal sl¬s. Effektiviteten vil p¬ denne m¬ten ßkes 

under flyging i juni, slik at vi kan fly over store arealer p¬ relativt kort tid 
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